
Sürgősségi Előterjesztés
Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete 

a Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottságának 
2024. február 26-i rendes ülésére

a Zamárdi üdülő turnusbeosztása tárgyú interpelláció kivizsgálására

1. Előterjesztés

Tisztelt Bizottság!

Fazekas Csilla, képviselő asszony 2023. december 7-i képviselő-testületi ülésre interpellációt 
nyújtott be a polgármesterhez a Zamárdi üdülő turnusbeosztása tárgyában.

Az interpellációban az alábbiakat fogalmazta meg:

- Az idén nyáron felmerült már kérdésként, hogyan fordulhatott elő, hogy a szezon közepére 
meghirdetett nagycsaládos turnusban rengeteg szabad férőhely volt a Zamárdi üdülőben, a 
tábor kihasználtsága meglepően nagyon alacsony volt.
Az üdülő közvetlenül a Balaton déli partján helyezkedik el, és kiváló lehetőséget biztosít az I. 
kerületben élőknek kedvezményes nyaralásra, ráadásul a képviselő-testület által biztosított 
forrásokból idén számos fejlesztésre is sor került, például házak, lakószobák felújítása, konyha 
korszerűsítése, új kerékpárok és supok vásárlása, napozóterasz és partszakasz felújítása, fák 
átvizsgálása, kertrendezés. A lakossági visszajelzések alapján az üdülőbe mindig nagy a 
túljelentkezés, így idén valószínűleg a szervezéssel, meghirdetéssel lehetett probléma, hiszen 
a helyszín tökéletes lehetőséget kínál a teljes kikapcsolódáshoz kedvezményes áron. A vízparti 
telken strandolás, napozás mellett a vendégeknek lehetőségük van többek között grillezésre, 
kerékpározásra, sup-ozásra vagy ping-pongozásra is. Mindnyájunk érdeke az lenne, hogy az 
egyre szépülő Balaton parti üdülőn töltött nyaralást minél több I. kerületi élvezhesse. A 
visszajelzések alapján Korábban kiszámíthatóbb volt, hogy a nyáron mikor mehetnek a 
kerületi nyugdíjasok vagy éppen a családosok.
Fazekas Csilla képviselő asszony arról kérdezte a polgármestert, hogy: mekkora 
kihasználtsággal zajlottak az idei kerületi nyugdíjasoknak, gyerekes családoknak és 
nagycsaládosoknak meghirdetett turnusok külön-külön, és mi az oka annak, hogy a szabad 
férőhelyekről nem vagy csak az utolsó pillanatban kaptak tájékoztatást az I. kerületben élők?

A bizottsági ülés formája: 

Elfogadásához szükséges többség: 
Előterjesztő:

nyilvános ülésen tárgyalandó 

egyszerű többség 
Zsitnyák János Bálint



Váradiné Naszályi Márta polgármester asszony az interpellációra adott válaszában az 
alábbiakat mondta el:

- A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat képviselő-testülete Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága, aminek képviselő asszony az elnöke, április 24-i ülésén döntött 
a Zamárdi üdülő igénybevételére vonatkozó turnusbeosztásról, valamint a jogosultsági, 
üdülési feltételek jóváhagyásáról és az igénybevételért fizetendő térítési díjakról. A 
jelentkezések elbírálása a 315/2023-as bizottsági határozat 3. számú melléklete szerint 
meghatározott szempontrendszer alapján történt. Előnyt élveztek azok a családok, akik az 
előző évben nem voltak az üdülőben nyaralni. A jogosultság, a szociális rászorultság 
igazolásához kötelezően csatolandó dokumentumokat az igénybevevőknek csatolniuk kellett. 
Ennek hiányában a nem szociálisan rászoruló célcsoport számára meghatározott, 
megállapított térítési díjat kellett megfizetni. Az elbírálás során a rászoruló családok 
részesültek előnyben. A családosok esetében a Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport 
Bizottság határozatával elfogadott alábbi turnusok voltak az idei évben: július 8-15-ig 
nagycsaládosok, július 22-28-ig gyerekes családok, augusztus 12-18-ig gyerekes családok, 
augusztus 12-26-ig nagycsaládosok. 2023-ban összesen négy turnus állt rendelkezésre a 
családosok számára, amelyből három turnus maximális létszámmal működött; az első, a július 
8-15. napja közötti időszakban lévő nagycsaládos turnus esetén volt szabad férőhely, mivei 
összesen hét család jelentkezett. Az üres férőhelyek első körben a köztisztviselők körében 
lettek meghirdetve, majd a Facebook-on is meghirdetésre kerültek mindenki számára. A többi 
három családos turnus maximális létszámmal működött. Július 22-28. közötti időszakban, 
valamint augusztus 12-18. közötti időszakban megrendezett turnusban 23-23 család tudott 
nyaralni az üdülőt teljesen kihasználva, míg az utolsó, augusztus 19-26. közötti időszakban 
lévő turnusban még túljelentkezés is volt. Az utolsó turnusból kimaradó nyolc családnak 
felajánlották a másik három családos turnus időpontjait, amelyből két család esetében nem 
volt jó az időpont, a többi család pedig nem jelzett vissza. Az a tapasztalat, hogy míg a 2022. 
évben pont a július elejei turnusok voltak népszerűek, a 2023. évben inkább az augusztusi 
időpontok, turnusok.
Minden évben szeretnék a különböző csoportok számára lehetővé tenné a nyári 
kedvezményes vagy ingyenes üdülési lehetőséget, de sajnos túl rövid a nyár, és nagyon nehéz 
minden csoport igényeinek megfelelni. Fontosnak tartják, hogy a rászoruló és nagycsaládos 
turnusokon kívül az intézmények közalkalmazottjai és köztisztviselői számára is lehetővé 
tudják tenni a nyugodt, kedvezményes pihenést.
Mindkét idős turnus maximális kihasználtsággal futott; az idősek turnusában a létszám az 
időskor sajátosságai következtében kevesebb, mint a családos turnusokban, mivel többnyire 
egyedülálló és egyedül élő idősek vették igénybe az üdülőt. Egy szobába csak házaspárokat 
vagy élettársakat, esetleg baráti viszonyban lévő szépkorúakat tudnak beosztani, ezért 
tűnhet, úgy mintha nem teljes kapacitáson lett volna az üdülő. Minden idős jelentkező 
igénybe tudta venni az üdülőt, senki nem került elutasításra. Az összlétszám turnusonként az 
alábbiak szerint alakult: június 5-12. közötti időszakban 35 fő, augusztus 29. és szeptember 5. 
közötti időszakban 39 fő. Összesen 11 darab faház és 23 darab kőház van a Zamárdi üdülőben. 
Kéri a válasza szíves elfogadását.

Fazekas Csilla, képviselő az alábbi indokok alapján a polgármesteri választ nem fogadta el: 
Kérdésére nem kapott pontos százalékos adatokat. A 35 és 39 fő kapcsán megjegyezte, hogy 
a Zamárdi üdülő befogadóképessége 110 fős, tehát a 35- 39 fős kihasználtság nagyon alacsony



szám. Amiatt sem tudta elfogadni a választ, mert azt gondolja, hogy jó lenne megoldást találni 
arra, hogy minél több I. kerületi élvezhesse a Zamárdi üdülőt, esetleg elgondolkodni azon, 
hogy nem április végén tárgyalná a hivatal által összeállított előterjesztést a Népjóléti 
Bizottság a turnusbeosztásról, hanem esetleg korábban. Több szülőtől is azt a visszajelzést 
kapta, hogy sokaknál már januárban, év elején be kell osztani és jelezni kell a munkáltató felé 
a szabadságot. Esetleg el lehetne gondolkodni a szempontrendszer, a jogosultsági feltételek 
módosításán, szélesítésén. Elmondta, hogy az is tény, hogy arról, hogy egyébként szabad 
férőhelyek vannak - ráadásul a nagycsaládos turnusnál rengeteg szabad férőhely volt - arról 
sem időben, sem eléggé széleskörű módon és hatékonyan nem tájékoztatták a kerületben 
élőket. A szabad férőhelyek feltöltéséről véleménye szerint időben lehetne, kellene 
gondoskodni.

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete 868/2023. (XII. 7.)
önkormányzati határozatával nem fogadja el Váradiné Naszályi Márta polgármester Fazekas 
Csilla képviselő „Zamárdi üdülő turnusbeosztásáról" tárgyú interpellációjára adott válaszát.

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete 869/2023. (XII. 7.)
önkormányzati határozatával a Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottságot jelölte ki 
Fazekas Csilla képviselő „Zamárdi üdülő turnusbeosztásáról" tárgyú interpellációjában 
foglaltak kivizsgálására, és felkéri a bizottság alelnökét a bizottsági ülés levezetésére. A 
képviselő-testület a kivizsgálás határidejének a soron következő rendes képviselő-testületi 
ülést jelölte meg.

Már a 2023. július 13-ai testületi ülésen is felmerült kérdésként, hogy a Budavári 
Önkormányzat honlapján 2023. július 5-én jelent meg egy cikk, mely szerint július 8-tól július 
15-ig terjedő turnusban sok szabad férőhely van a Zamárdi üdülőben, pánikszerűen, három 
nappal a turnus indulása előtt hirdették meg a szabad férőhelyeket.

Az interpellációban foglaltak kivizsgálása érdekében 2024. január 31. napján az alábbi 
kérdéseket tartalmazó megkeresés került megküldésre a polgármester asszony részére:

- 2023. évben a zamárdi tábor éves turnusbeosztására (időpontok és célcsoportok), valamint 
térítési díjainak meghatározására irányuló NOKSB előterjesztés (a bizottság 2023. április 24-i 
ülésén tárgyalta) előkészítésére mikor kapott utasítást a szakmai előkészítő?
- Hol került meghirdetésre a zamárdi üdülő turnusaira való jelentkezés lehetősége és mikor?
- Mettől meddig és milyen formában lehetett jelentkezni a zamárdi tábor egyes turnusaira 
2023-ban?
- Mikor (dátum szerint) vált világossá a szervezők számára, hogy vannak szabad helyek a 2023. 
év július 8-15. turnusban?
- Mikor (dátum szerint) és hol került meghirdetésre a 2023. évi július 8-15. turnusra való 
további jelentkezés (szabad helyekre)?
- Hány fő jelentkezett és ténylegesen hány fő (jelentkező és vele együtt érkezők) vette igénybe 
a pótjelentkezés alapján a zamárdi tábort 2023. július 8-15. turnusban?
- Hány fő befogadására alkalmas a zamárdi tábor?
- Turnusonként (családos, nyugdíjas stb.) hány fő a maximálisan elhelyezhető személyek 
száma?



- 2023. évben turnusonként hány fő (értve alatta a jelentkezők számát) jelenkezett és a 
jelentkezés alapján hány fő vette igénybe (beleértve a jelentkezőt és vele együtt érkezőket is) 
a zamárdi tábort?

A levélben kért határidőig, 2023. február 12-ig, illetve a jelen előterjesztés elkészítésének 
napjáig nem érkezett válasz.

Mivel a Hivatal válaszokat nem adott, az interpellációt érdemben nem lehet kivizsgálni. 
Azonban javasolt lenne a turnusbeosztást nem április végén tárgyalni, hanem minél előbb 
előkészíteni és döntést hozni róla, hogy mielőbb tájékoztatni lehessen a kerületben élőket.

A döntésnek költségvetési kihatása nincsen.

A sürgősség oka a várakozás a polgármesteri adatszolgáltatásra.

A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (továbbiakban: 
Mötv.) 46. § (1) bekezdése alapján az ülés nyilvános, továbbá az Mötv. 50 § -a alapján 
levezethető főszabály szerint a bizottság egyszerű többséggel szavaz.

2. Döntési javaslat

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottságának .../2024... (....) NOKSB számú határozata a Zamárdi üdülő 
turnusbeosztása tárgyú interpelláció kivizsgálására

1. Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága Fazekas Csilla önkormányzati képviselő által benyújtott, Zamárdi 
üdülő turnusbeosztása tárgyú interpelláció kivizsgálását lefolytatta. A kivizsgálást a 
polgármester adatszolgáltatásának hiányában eredménytelennek nyilvánította.

2. Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága úgy határoz, hogy legkésőbb 2024. március 31. napjáig tárgyalni 
kívánja a Zamárdi üdülő turnusbeosztására vonatkozó előterjesztést. Felkéri a polgármestert, 
hogy a Polgármesteri Hivatal tekintetében meglévő irányítási jogkörében gondoskodjon az 
előterjesztés előkészítéséről és a Bizottság elé történő terjesztéséről.

Határidő: 2024. március 31.
Végrehajtásért felelős: polgármester


